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Z A P I S N I K 

sa 37. sjednice Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport Skupštine Crne Gore,  

koja je održana 8. oktobra 2014. godine. 

 

 

Sjednica je počela sa radom u 9,30 sati. Sjednicom je predsjedavala mr Branka Tanasijević, 

predsjednica Odbora.  

 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Odbora: mr Branka Tanasijević, predsjednica Odbora, 

doc. dr Srđa Popović, Saša Pešić, doc. dr Branka Bošnjak, Andrija Popović, prof. dr Jelisava 

Kalezić i Srđan Perić. 

 

Članovi Odbora Milan Knežević, dr Radosav Nišavić, doc. dr Draginja Vuksanović i Rešid 

Adrović bili su opravdano odsutni. 

 

Ispred Ministarstva prosvjete, sjednici su prisustvovali Mubera Kurpejović, pomoćnica ministra 

prosvjete za visoko obrazovanje i Mijailo Đurić, šef pravne službe u Ministrastvu prosvjete.  

 

Predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević, je konstatovala da Odbor ima kvorum za rad i 

punovažno odlučivanje i otvorila 37. sjednicu Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport.  

 

Za ovu sjednicu je predložen sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

1. Predlog zakona o visokom obrazovanju, koji je Skupštini podnijela Vlada Crne Gore; 

2. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o visokom obrazovanju, koji su 

Skupštini podnijeli poslanici SNP-e Srđan Milić i Snežana Jonica. 

 

TAČKA 1 - Predlog zakona o visokom obrazovanju, koji je Skupštini podnijela Vlada Crne 

Gore. 

Pojedini članovi Odbora su, na samom početku sjednice, reagovali zbog toga što nije dato dovoljno 

vremena poslanicima za bavljenje ovom temom, odnosno da se upoznaju sa ovim Predlogom 

zakona. Predsjednica Odbora je pojasnila da je bila u obavezi da sazove sjednicu jer je Predlog 

zakona dostavljen u skladu sa članom 151 Poslovnika Skupštine Crne Gore, po skraćenom 

postupku. 

 

Uvodne napomene, obrazloženje i razloge da se donese Predlog zakona o visokom obrazovanju 

po skraćenom postupku izložila je predstavnica Ministarstva prosvjete Mubera Kurpejović. Ona 

je, između ostalog, istakla da novi zakon ima za cilj da preciznije uredi postupak obezbjeđivanja 

kvaliteta koji podrazumijeva akreditaciju, samoevaluaciju i reakreditaciju, uslove za osnivanje i 

ukidanje ustanova i studijskih programa, organizaciju na ustanovama visokog obrazovanja, 

postupak upisa i pravila studiranja i finansiranja. Naglasila je da je jedan od razloga za donošenje 

po skraćenom postupku i namjera da se ispoštuje preporuka sa bilateralnog i eksplanatarornog 



 

2 
 

sastanka za Poglavlje 26 - Obrazovanje i kultura, koje je privremeno zatvoreno, kao i Akcionog 

plana za pregovaračko poglavlje 23-Pravosuđe i temeljna prava, da se osigura dalja registracija 

raseljenih lica, kao i njihov jednak pristup ekonomskim i socijalnim pravima, te da stranci imaju 

pravo upisa na studijske programe u Crnoj Gori pod jednakim uslovima kao i crnogorski 

državljani, u skladu sa ovim zakonom i statutom ustanove. 

 

Poslanik Srđan Perić je kazao da se uzroci za hitnost u donošenju zakona nalazi u članu 67 stav 1, 

koji kaže da se za finasniranje na studijskim programima od javnog interesa na privatnim 

ustanovama mogu obezbijediti sredstva iz budžeta Crne Gore. Priča o usklađivanju sa evropskim 

standardima nije uvjerljiva, kazao je on, posebno jer je to poglavlje privremeno zatvoreno, a uz to 

se radi o oblasti tzv. mekog prava, gdje uopšte zahtjevi nijesu toliko rigorozni da bi se nešto 

naprečac usvajalo. On je podsjetio da je ova namjera bila osujećena prošle godine kada je opozicija 

zajedno sa SDP-om ukinula mogućnost da se iz državnog budžeta pomaže privatnim 

univerzitetima, zbog čega je prethodni ministar povukao raniji predlog ovog zakona. 

 

Poslanica doc. dr Branka Bošnjak je kazala da je ovakav sistemski zakon morao biti predmet javne 

i stručne rasprave, konstatujući da nijesu uvaženi prošlogodišnji amandmani koji su 

podrazumijevali stipendiranje studenata određenog profila, a ne studijskih programa privatnih 

univerziteta. Ona je ukazala da nije uvažen ni amandman koji se odnosio na izbor članova Savjeta 

za visoko obrazovanje. Pojasnila je da je prošle godine traženo da članove tog Savjeta bira 

Skupština, kao i da su poslanici amandmanima još tražili da rektora Univerziteta Crne Gore (UCG) 

bira akademsko osoblje kroz proces referenduma. Dala je konkretne primjedbe i sugestije na 

određene članove zakona, najavljujući amandmane. 

 

Predstavnici Ministarstva prosvjete su saopštili da nije bilo potrebe ponavljati javnu raspravu jer 

je ona održana prošle godine, a propis je vrlo malo izmijenjen u odnosu na onaj koji je Skupština 

vratila Vladi na doradu u avgustu. 

 

Poslanica prof. dr Jelisava Kalezić je dala primjedbu na obrazloženje Predloga zakona, ukazujući 

da je trebalo napraviti određenu analizu i procjenu kvaliteta. Ukazala je na član 9 Predloga zakona 

kojim bi, po njenom mišljenju, trebalo dati jednak tretman uporednim drugim sistemima 

obrazovanja. 

  

Poslanik Andrija Popović je podržao Predlog zakona, jer, kako je kazao, donosi dosta dobrih 

rješenja u odnosu na važeći Zakon o visokom obrazovanju, ali je najavio i amandmane koji će se 

odnositi na finansiranje iz budžeta određenih studijskih progama na privatnim univezitetima, ako 

ih nema na državnom univerzitetu i ako za tim obrazovnim kadrom postoji potreba. 

 

Nakon rasprave, članovi Odbora su se izjasnili o Predlogu zakona o visokom obrazovanju. Sa 5 

glasova “za” i 3 “protiv” Odbor je odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o 

visokom obrazovanju.  

Predlog zakona su podržali: mr Branka Tanasijević, Saša Pešić, Rešid Adrović, Andrija Popović i 

doc. dr Srđa Popović. Protiv su glasali: prof. dr Jelisava Kalezić, Srđan Perić i doc. dr Branka 

Bošnjak. 
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TAČKA 2 - Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o visokom obrazovanju, koji 

su Skupštini podnijeli poslanici SNP-e Srđan Milić i Snežana Jonica. 

 

Odbor nije razmatrao Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o visokom obrazovanju, 

koji su podnijeli poslanici Srđan Milić i Snežana Jonica, jer predlagači nijesu prisustvovali 

sjednici. 

 

Odbor je završio sa radom u 10,30 h. 

 

Broj: 00-63-11/14- 

 

 

SEKRETARKA ODBORA                                                                 PREDSJEDNICA ODBORA 

Tanja Božović                                                                                           mr Branka Tanasijević 


